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Sisimiut, 19. Januar 2017 

I henhold til § 37 stk.1, i Inatsisartuts forretningsorden fremsætter jeg hermed følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvor mange midler bruges der årligt på behandling af patienter i Danmark? 

a. Det samlede forbrug. 

b. Gennemsnit pr. patienter. 

c. Hvor meget vil den samlede årlige udgift for transport af lig til Grønland 

lyde på, såfremt Naalakkersuisut skulle stå for transporten fra Danmark 

til Grønland? 

2. Hvor store udsving i årlige udgifter, er der for behandling af grønlandske 

patienter i Danmark? 

3. Hvorledes vil estimaterne for det Grønlandske sundhedsvæsen være, såfremt 

patienter, der sendes til behandling i Danmark i stedet skulle behandles i 

Grønland? 

4. Såfremt alle patienter skal kunne behandles i det grønlandske sundhedsvæsen, 

hvor mange, og hvilke specialister vil der være behov for, og hvor meget vil det 

koste? 

5. Hvor meget vil det koste, såfremt der etableres et hjem for de grønlandske 

patienter i Danmark, der ligner de grønlandske huse, som enten kan ejes af det 

grønlandske sundhedsvæsen eller Selvstyret? 

(Medlem af Inatsisartut, Henrik Fleischer, partii naleraq) 

Begrundelse: 

Grønland er i gang med at forberede sig til at blive selvstændig. 

Et af de centrale emner i forberedelserne er, at begynde med at diskutere hvilke områder der 

er under fokus og optrævle indholdet af de instanser, vi skal have overflyttet hertil landet fra 

Danmark. 
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Vores medborgere, der er under behandling lever under kummerlige forhold. Derfor er det 

nødvendigt med at være yderst omhyggelige, når vi skal arbejde for at forbedre forholdene 

for disse patienter. 

At rejse fra Grønland for at blive behandlet som patient i et andet land, er en følelsesmæssig 

udfordring. Vi fra Partii Naleraq mener, at vi bør revurdere og drøfte forholdene for de 

patienter, der er under behandling, og komme med løsninger, enten ved at benytte de 

eksisterende rammer, eller ved at komme med forbedringer ved etablering af nye rammer. 

Ovennævnte spørgsmål er således et oplagt udgangspunkt til at påbegynde at diskutere 

forbedringsmuligheder af forholdene og rammerne for de grønlandske patienter, der er under 

behandling i Danmark. 

Jeg håber at mit spørgsmål vil blive besvaret indenfor 10 dage. 


